🚨 على مستوى وزيري خارجية البلدين. السفير ميتال لـ الرايـة.

الاجتماع الأول للجنة القطرية الهندية المشتركة العام الحالى

🧶 تـعــاون جــديــد فــي تكنولوجيا الـفــضـاء والـمـعـلــومــات والـــذكـــاء الاصطناعي



الدوحة - إبراهيم بدوي

أثَّدُّ سعادةٌ السفير ديباك ميثال سفير جمهورية الهند لدى الدولة، أن العلاقات القطرية الهندية سوف تشهد لحظة تلايخية بشعقاد الاجتماع الأول للجنة ألمشتركة

للباثين على مستوى وزيزي الخارجية هذا العام. وقبال سعادته في تصريحات لـ النابـة: إنَّنا نتطلع إلى زيارة سعادة الشيخ محمد بن عبد الرحمن أل ثاني، ذائب رئيس الوزراء، وزير الخارجية إلى الهند خلال العام الحالى

لحضور أول اجتماع للجنة فمشتركة مع وزيار فشؤون الخارجية النكتور س. جايشانكار.

الاحستفال بمصرور 50 عامًا على إقامة علاقاتنا الدبلوماسية 2023

🚇 المناقشات جارية حول مقترحات مختلفة للاستثمارات في قطاع الطاقة

استثمر جهاز قطر للاستثمار مع

كما أنَّ العديد من الزيارات على المستوى الوزاري والرسمى من الهند إلى قطر في طور الإعداد

ى قــطــر فــــى طــــــداد كرات وزاري حمصيدة مصن الصهضد إل

علاقات منطؤرة

وقال سعادةً السفير الهنَّدي؛ إنَّ العلاقات الثنائية ببن قطر والهند تطورت كثيرًا فني العام الحاضي على الرغم من جائحة (كوفيد- 19) لني كانت من أكثر التحديات غير المسبوقة التي واجهتها البشرية في العصر الحديث، ودعم كلا البلدين بعضهما بعضًا، خلال هذه الطروف غير قمسبوقة وكنان هناك تعاون وتنسيق وثيق بين فبلتين للتعامل مع ضنا التحدي بما هي ذلك بناء لنظمة رعلية صحية مرنة وسلاسل إمسداد أمشة وموثوقة، والأمسن الغذائي، وغير ذلك

ساف: نحن نشعر النعم الذي قدمته قطر لشعب الهند في معركتنا ضد تحدي كوفيد وعلى الترغيم مين البويناء، أجيريشا يعض الزيارات رفيعة المستوى والتيادلات الافتراضية والمبادرات الجنيدة بين مختلف الوزارات واللجان المشتركة فني الخارجية والنضاع والاقتصاد والاستشمار والطباقية والنشل والاتصالات والأمن وإنفلا القالون والمنحة، وفي مجال التعليم، فهذه السنة خالدة وغير قابلة للنسيان، بافتتاح أول جامعة هندية في قطراء جامعة سافيتريبي فولي بوني م كما ساعدت الجالية الهندية التأبضة بالحياة والمتنوعة في قطر على تعزيز العلاقات بشكل أكبر، واحتفلت بشوة وحماس شديتين بمناسبة 75 سنة من استقلال الهند بزراعة الأشجار وحملات التبرع بالدم وتنظيف لشواطئ والفعاليات لثقافية والمهرجانات والكرنقالات لاستضافة مونديال العرب لكرة التضدمه والبنطولات الرياضية

🚨 نحدّر دعـم قطر لشعب الهنيد في معركتنا ضيد تحيدي اليوبياء

المختلفة وغيرها

وقال المفير؛ إنَّ العام الماط شهدمشاركة وتعاوثا لناثيا واسقين بين البلدين حول تطورات أفضائستان، وظمل الجانبان على الصال منشظم من خلال الزيارات المتبادلة والمشاورات رفيعة المستوى. وتم إجلاء مولي 283 هَنْدَيًّا مِنْ أَفْقَانُسِتَانَ إِلَى الْهَنْدُ عَبِر

إجلاء هنود من أفقانستان

محالات حديدة

وعن أضاق العلاقات هذا العام، هال سعادة السفير؛ أعربت قطرً والهند في كثير من المناسبات المختلفة عن استعدادهما للارتقاء بالعلاقات إلى أفاق جنيدة. ويتطلع الجانبان إلى المزيد من الزيارات بماطئ ذلك زيارة حضرة صاحب لسُّموَّ أمير لبلاد لمُضَدَّى إلى الهشد وهدوجته رئيس وزرشتنا الدعوة وقبلها سمؤه كما نتطلع إلى زيارة سعادة الشيخ محمد بن عبد الرحمن أل ثاني، ناثب رئيس الوزراء وزينز الضارجية إلى الهندخلال العام الحالى لحضور أول اجتماع للجنة المشتركة مع وزير الشؤون الخارجية الدكتور س جايشانكار. كما أنَّ العديد من النزينارات على المستوى الموزاري والبرسمي من الهند إلى قطر في طور الإعداد.

وأشاف المفيرُ: إنَّه من المأمول أن يتجسد الزخم الذي تحثق المام

الماضي من خلال اجتماعات على مُستويات مختلفة في لمام لجنيد وسيكون الاجتماع الأؤل للجنة المشتركة على مستوى وزيبري الخارجية لحظة تاريخية في الملاقات الثنائية سترسم طريق المستقبل كمانتطلع إلى زيارة حضرة صاحب السمو للهند ومن البنود المهمة الأخرى على جدول الأعمال المشترك التحا للاحتضالات المشتركة بمرور 50 عباشًا على إقيامية الملاقبات والأمن السيبراني، وغيرها. الدبلوماسية الكاملة بين الهند لتبادل النجاري وقطره التي سنحتفل بهافي 2023، وستكون معلقا تاريخيًّا

آخر. وللمضي قدمًا، يحرس كلا

الجانبين على استكشاف مجالات

جمعيمدة للشعناون بمماهس ذلبك

تكثولوجها الضضاء وتكثولوجها

المعلومات، وريادة الأعمال، والأمن

كلا البلدين، فإننا نتوقع المزيد من السيبراني، والتكاء الاصطناعي، النمو شي هذا القطاع وقطر هي ولتبادلات الأكاديمية ولثبابية وغيرها ومنظمة أبحاث لقضاء أكبر مورد للفاز الطبيعي المسال إلى الهند وكقت هناك زيادة كبيرة لهنسة لمحدودة (NSIL)، وشركة في صادرات الهند من المنتجات سهيل سات القطرية، على الصال الفذفية والخضراوات والأدويسة وتعملان على كيفية استفلاة قطر ومنتجات لصلب ومواد لبناء إلى من خبرة لهند في مجال لفضاء قطر. وبالتالي، نقوم قطر بدور مهم في أمن الطاقة للهند، وأيضًا كما تستعد الهند وقطر للعمل مقا في منتدبات متعددة الأطراف أيضًا الهند بدورها في الأمن الغذالي بشأن القضايا العالمية بما في ذلك تغير المناخ ومكافحة الإرهباب

زيادة الاستثمارات

وفنرس زينادتهناه قنال السفيره

هي أبريل الماضي، استثمر جهاز

قطر للاستثمار مع مستثمرين

آخرين 800 مليون دولار أمريكي

في شركة توصيل الطعام الهندية

سيوجي وفني أكتوير المنضيء

وعنن الاستشمارات المتبادلة

وعن تطؤر العلاقات الاقتصادية وفتجارية بين فبلنين قال المفيره إنه في لعام الماضي، وعلى الرغم من وبناء كوفيد 19، بلغت لتجارة فثنشية 92 مليار دولار، وصنا العام مع انتعاش الاقتصادات في

مستثمرين أخرين 175 مليون دولار أمريكي في شركة Rebel Foods Pvt لمحتودة. وبالنظر إلى العدد الكبير من الفرص التي توفرها الهند، هناك إمكانات هاثلةً لتعزيز الاستثمارات لقطرية في الهند وإن حجم الاقتصاد الهندي الذي يقترب من 3 تريليونات دولار، وخطط تطوير لبنبة لنحنية لبالغة 1.4 تريليون دولار، والنظام لبيثي الرقمي، والموارد البشرية المثم والأسهم الخاصة، واستثمارات رأس المال، والبيشة المواتية للشركات الشاششة وغيرها تجعل الهند وجهة استثمارية جذابة وتطمح كل من قطر والهند إلى الاستفادة من إمكانات الملاقات التجارية والاستثمارية الشائبة إلى أقصى حد ممكن وتعمل فرق العمل المعنية بالطاقة والاستثمار الني ثم تشكيلها في ديسمبر 2020 على تحقيق هئا الهدف وعقد فريق العمل المعلق بالطاقة ثلاثة اجتماعات حتى الأنَّ، والمناقشات جارية حول مقترحات ختلفة للاستثمارات في قطاع الطاقة وعقدجهاز قطر للاستثمار وهيئة الاستثمار في الهنداجتماعات لمناقشة فرص الأستثمار القلامة فيالهند

وأكد سعادة السفير أن الوزراء المعنيين من كلا الجلبين. لا يتنضرون جهذا للتواصل فيما بينهم من أجل لتنمية الاقتصادية

@ 9.2 مطيعار دولار حجم المتحجارة المستعباداتة بعيدن العباديين العصام المعاضي

🕮 قصطر أكسبدر مصدورً ف لطمفدارُ السطنبينينين السمدسال الصدن النهات

المتبادلة بمشاركة واهتمام واسع من رجال الأعمال والقطاع الخاص مونديال لطر

وفيما يتمذق باستضافة قطر كأس العالم لكرة القدم 2022 هذا العام، أشارٌ سعادة سفير الهند لدى النوحية إلى أن يطولية موثيبال لعرب 2021 لتاجحة كانت شهادة على قندرة قطر على استضافة الأحداث الكبري. وكانت واحدة من أولى الأحداث الكبرى من هذا القبيل بعدفجوة طويلة فرضها الوباء ولفد رحبت لجلية لهندية ترحيبًا كبيرًا بموثيبال العر سالكرة القدم من خلال فمالية كبيرة، وهم جاهزون أن يكونوا جزءًا من احتفالات كأس العالم لسنة 2022. وستكون هذه هي المرة الأولى التي تستضيف فيها منطقة غرب آسيا أكبر بطولة كرة قدم هي العالم وأنا متأكد من أنها ستكون تجربة جماعية رائعة لجميع الأشخاص من مختلف الجنسيات النين يعبشون في قطر والنبن سيأتون من الخارج وسوف يعتزّون بهالفترة طويلة ومن خلال إدخال عناصر لوعي لبيني، والبنية لتحنية المستدامة، والمسؤولية الاجتماعية للشركبات ورضاهسة العمال وصحتهم، في ظل استعدادات لاحتضان كأس ألعالم لكرة القدم لسنة 2022، سيكون لطلك تألير دائم على المجتمع ونفخر بأن الشركات الهذبية والشوى العاملة الهذدية تؤدي دورها الواجب في تلك الاستعدادات من خلال الانتهاء في الوقت المناسب من مشاريع البنية فتحتية وستتماون لجلية لهنبية في قطر مع اسلطات القطرية في الإدارة الناجحة لهنا الحدث الضخم

<u>Translation of Interview by Ambassador of India to Qatar to "Al Raya" newspaper on</u> 17 January, 2022

At the level of the foreign ministers of the two countries... Ambassador Mittal to Al-Raya:

The first meeting of the Qatari-Indian Joint Committee this year

- •New cooperation in space and information technology and artificial intelligence
- •Celebrating 50 years of our diplomatic relations 2023
- •Ministerial and official visits from India to Qatar in preparation
- •Discussions are under-way on various proposals for investments in the energy sector
- •We appreciate Qatar's support to the people of India in our fight against the pandemic challenge

Doha - Ibrahim Badawi:

His Excellency Deepak Mittal, Ambassador of the Republic of India to the country, affirmed that the Qatari-Indian relations will witness a historic moment with the holding of the first meeting of the joint committee of the two countries at the level of the two foreign ministers this year.

His Excellency said in statements to Al Raya: We look forward to the visit of His Excellency Sheikh Mohammed bin Abdul Rahman Al Thani, Deputy Prime Minister and Minister of Foreign Affairs to India during the current year to attend the first meeting of the Joint Committee with Minister of Foreign Affairs Dr. S. Jaishankar.

Several visits at the ministerial and official level from India to Qatar are also in preparation.

Sophisticated Relationships

The Indian Ambassador said that the bilateral relations between Qatar and India have developed a lot in the past year, despite the (Covid-19) pandemic, which was one of the most unprecedented challenges faced by humanity in the modern era. Both countries have supported each other, during these unprecedented circumstances. There was close cooperation and coordination between the two countries to deal with this challenge, including building resilient healthcare systems, safe and reliable supply chains, food security, and more.

He added, "We appreciate the support Qatar has given to the people of India in our fight against the COVID challenge." Despite the pandemic, we have had some high-level visits, virtual exchanges and new initiatives between various ministries and joint committees in foreign affairs, defense, economy, investment, energy, transportation, communications, security, law enforcement, health, and in the field of education, this year is immortal and unforgettable, with the opening of the first Indian university in Qatar, Savitribi Phuli University, Pune." The vibrant and diverse Indian community in Qatar also helped strengthen ties further, and celebrated with great vigor and enthusiasm the 75 years of India's independence with tree planting, blood drives, beach cleanups, cultural events, festivals and carnivals to host the Arab Football World Cup and tournaments. Various sports and more.

Indians evacuated from Afghanistan

The Ambassador said: The past year witnessed wide bilateral participation and cooperation between the two countries on the developments in Afghanistan. The two sides have maintained regular contact through mutual visits and high-level consultations. About 283 Indians were evacuated from Afghanistan to India via Doha.

The volume of trade exchanged between the two countries last year was 9.2 billion dollars Qatar is the largest supplier of liquefied natural gas to India.

New Fields

On the prospects for relations this year, His Excellency the Ambassador said: Qatar and India - on many different occasions - have expressed their willingness to advance relations to new heights. The two sides are looking forward to more visits, including the visit of His Highness the Emir of the country to India. Our Prime Minister extended the invitation, and His Highness accepted it. We also look forward to the visit of His Excellency Sheikh Mohammed bin Abdulrahman Al Thani, Deputy Prime Minister and Minister of Foreign Affairs to India this year to attend the first meeting of the Joint Committee with Minister of Foreign Affairs Dr. S. Jaishankar. Several visits at the ministerial and official level from India to Qatar are also in the pipeline.

The Ambassador added: it is hoped that the momentum achieved last year will be embodied in meetings at different levels in the new year. The first meeting of the joint committee at the level of the two foreign ministers will be a historic moment in bilateral relations that will chart the way for the future. We also look forward to His Highness' visit to India. Another important item on the joint agenda - preparation for the joint celebrations of the 50th anniversary of full diplomatic relations between India and Qatar, which we will celebrate in 2023, will be another historic milestone. Going forward, both sides are keen to explore new areas of cooperation including space technology, information technology, entrepreneurship, cybersecurity, artificial intelligence, academic and youth exchanges among others. The Indian Space Research Organization Limited (NSIL) and Qatar's Es'hailSat are in contact and working on how Qatar can benefit from India's space expertise. India and Qatar are also preparing to work together in multilateral forums as well on global issues including climate change, counter-terrorism, and cybersecurity, among others.

The Trade Exchange

On the development of economic and trade relations between the two countries, the Ambassador said that last year, despite the COVID-19 pandemic, bilateral trade reached \$9.2 billion, and this year with the recovery of economies in both countries, we expect more growth in this sector. Qatar is the largest supplier of liquefied natural gas to India. There has been a significant increase in India's exports of food products, vegetables, medicines, steel products and building materials to Qatar. Thus, Qatar plays an important role in India's energy security, and also India's role in Qatar's food security.

Increased investments

On mutual investments and opportunities to increase them, the Ambassador said: Last April, the Qatar Investment Authority, along with other investors, invested \$800 million in the Indian food delivery company Swiggy. Last October, the Qatar Investment Authority, along with other investors, invested \$175 million in Rebel Foods Pvt Ltd. Given the large number of opportunities that India offers, there is huge potential to boost Qatari investments in India. The size of the Indian economy approaching \$3 trillion, infrastructure development plans of \$1.4 trillion, digital ecosystem, outstanding human resources, private equity, capital investments, enabling environment

for start-ups among others, make India an attractive investment destination. Both Qatar and India aspire to benefit from the potential of bilateral trade and investment relations to the fullest extent possible. The energy and investment task forces that were formed in December 2020 are working to achieve this goal. The Energy Task Force has held three meetings so far, and discussions are ongoing on various proposals for investments in the energy sector. The Qatar Investment Authority and the Investment Authority of India held meetings to discuss upcoming investment opportunities in India.

The Ambassador stressed that the concerned ministers - from both sides - spare no effort to communicate with each other for mutual economic development, with the participation and broad interest of businessmen and the private sector.

Qatar-World Cup

Regarding Qatar's hosting of the 2022 FIFA World Cup this year, His Excellency the Ambassador of India to Doha indicated that the successful 2021 Arab World Cup was a testament to Qatar's ability to host major events. It was one of the first such major events after a long hiatus imposed by the epidemic. The Indian community warmly welcomed the Arab World Cup with a big event, and they are ready to be a part of the 2022 World Cup celebrations. This will be the first time that West Asia will host the biggest football tournament in the world. I am sure it will be a wonderful group experience for all the people of different nationalities who live in Qatar and who will come from abroad and will cherish it for a long time. By introducing the elements of environmental awareness, sustainable infrastructure, corporate social responsibility, and workers' well-being and health, in preparation for the 2022 FIFA World Cup, it will have a lasting impact on society. We are proud that Indian companies and Indian manpower are doing their part in these preparations through timely completion of infrastructure projects. The Indian community in Qatar will cooperate with the Qatari authorities in the successful management of this mega event.
